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2022 تيم هاي ملي را با مش��كلات زيادي روبه رو 
کرده است. لغو اردوهاي تمريني يكي از چالش هاي 
پيش روست. علاوه  بر اين برخي از تيم هاي مدال آور 
به حضور در اين بازي ها به چش��م انجام چند ديدار 
تدارکاتي نگاه مي کردند. واليبال نشسته کشورمان 
قدرت اول جهان محسوب مي شود و مسابقات جهاني 
اين رشته را در پيش دارد. پاراآسيايي هانگژو موقعيت 
خوبي بود تا شاگردان هادي رضايي قبل از رويارويي 
با حريفان جهاني محك بخورند، اما تصميم چيني ها 
مبني بر لغو يك ساله بازي ها برنامه هاي شان را به هم 
ريخت. سرمربي  تيم ملي واليبال نشسته که دوباره 
اين مسئوليت را برعهده گرفته است در گفت وگو با 
ميزان به اين مسئله اشاره کرد: »هدف دوم ما حضور 

در اين مس��ابقات بود و برنامه ريزي اصلي کس��ب 
بهترين نتيجه در قهرماني جهان بوسني است. ما به 
هانگژو به عنوان تدارکاتي براي مسابقات قهرماني 

جهان چشم داشتيم، اما اکنون با اين اتفاق بايد تلاش 
کنيم تا بتوانيم در راستاي آماده سازي تيم بازي هاي 
خوبي تدارك ببينيم.« مس��ابقات جهاني واليبال 

نشسته پاييز امسال در بوسني برگزار خواهد شد و از 
آنجا که اين رقابت ها حك��م ورودي به پارالمپيك 
پاريس را دارد مدعيان براي کسب بهترين نتيجه به 
ميدان خواهند آمد. رضايي در ادامه در خصوص بحث 
حض��ور قدرتمند در بوس��ني و انتخ��اب حريفان 
تدارکاتي گفت: »هدف اصلي ما حضور پرقدرت در 
رقابت هاي قهرماني جهان در بوس��ني و هرزگوين 
است. به دليل اينكه بحث کسب سهميه بازي هاي 
پارالمپيك پاريس در ميان خواهد بود و ميزبان اين 
مسابقات بوسني است، به طور حتم کار سختي را در 
پيش داريم. در بعد ميزباني، بحث داوري و تماشاگران 
شرايط به سود آنها خواهد بود و از همه لحاظ براي 
آنها تأثيرگذاري مثبتي دارد. البته ما بدون توجه به 
اين موضوعات، تنه��ا در آنجا به دنب��ال مدال طلا 
هستيم. هيچ چيزي شيرين تر از اين نيست که در 

خاك شان قهرمان شويم.«

استقبال هواداران 
دنيا حيدري
   گزارش

از عرضه سهام دو 
باشگاه پرسپوليس 
و استقلال در فرابورس، اميدهاي زيادي به حل 
مشكلات مالي سرخابي هاي پايتخت ايجاد کرد. 
با وجود اي��ن ره��اورد ميلياردي عرضه س��هام 
س��رخابي هاي پايتخت نگراني هايي نيز از نحوه 
هزينه کردن آن به دنبال داش��ته، هرچند هنوز 
مجوزي براي دست درازي به اين پول صادر نشده 
و مديران هر دو باش��گاه همچنان چش��م انتظار 
مس��اعدت براي برداش��ت از ميلياردها توماني 
هس��تند که به لطف ه��واداران دو تيم به جيب 

پرسپوليس و استقلال رفته است.
    

ح��رف از مبلغ قابل توجهي بود که مي توانس��ت 
مشكلات مالي سرخابي هاي پايتخت را سروسامان 
دهد. با اين حال پچ پچ ها حاکي از آن بود که اين 
پول قابليت برداش��ت ندارد و نه پرسپوليس و نه 
استقلال امكان هيچ گونه حق برداشتی نخواهند 
داش��ت و دخل و تصرف اين مبلغ نيازمند صدور 
مجوز از س��وي سازمان خصوصي س��ازي است. 
مجوزي که گفته مي ش��د براي هزينه هاي آتي 
و جاري صادر نمي ش��ود و قس��مت اعظم درآمد 
عرضه پذيره نويسي سهام در فرابورس صرفاً مجوز 
سرمايه گذاري در محل هاي مورد تأييد سازمان 
خصوصي س��ازي را دريافت مي کند و مابقي آن 
طبق ليست صورت هاي مالي مورد تأييد سازمان 
حسابرس��ي دولتي ايران و تحت نظارت سازمان 

خصوصي سازي، صرف پرداخت بدهي مي شود. 
    

اس��تقلال اما در اين راستا يك گام از پرسپوليس 

پيش است. به گفته حسين اميررحيمي، سرپرست 
دفتر شرکت ها و آماده س��ازي بنگاه هاي سازمان 
خصوصي سازي، اين پول به حساب استقلال واريز 
و مجوز افزايش سرمايه اين باشگاه نيز مجدد در 
اداره ثبت، ثبت و مجوز خصوص سازي نيز دريافت 
شده اس��ت. در واقع با توجه به اينكه نماد باشگاه 
اس��تقلال آماده بازگشايي مجدد اس��ت، مردم 
مي توانند س��هامي را که خريداري کردند مبادله 
کنند. برهمين اساس استقلال به پول دسترسي 
دارد و تنها مي ماند اولويت بندي هيئت مديره براي 
هزينه کرد اين مبلغ که نيازمند تشكيل کميته اي 
در همي��ن راستاس��ت. کميته اي که س��ازمان 
خصوصي سازي پيش��نهاد داده است اعضاي آن 
متشكل از نمايندگاني از وزارت ورزش و جوانان، 
وزارت امور اقتصادي و دارايي و خود باش��گاه ها 
باش��د، چراکه قانوناً س��ازمان خصوصي س��ازي 
نمي توان��د در حاکميت ش��رکت ها وارد ش��ود و 
تشكيل کميته بايد از مسير هيئت مديره باشگاه ها 
باشد. با وجود اين وزارت اقتصاد با عامليت سازمان 
خصوصي سازي بايد بر نحوه هزينه کرد اين پول ها 
نظارت داشته باشد و باشگاه ها نيز موظف هستند 

به گزارش کامل در اين راستا.
    

البته پرسپوليس هم نامه تأييد بانك را به سازمان 
بورس ارائه داده و بخش حقوقي اين باشگاه موفق 
شده مبلغي حدود 2 ميليارد و 900 ميليون تومان 
را به حس��اب کارگزاري که امور مربوط به فروش 
س��هام اين باش��گاه را انجام مي دهد واريز کند. 
اقدامي که اولين گام براي آزادسازي 350ميليارد 
تومان حاصل از فروش س��هام اين باشگاه است. 
با اين حال طبق قوانين س��ازمان بورس و اوراق 

بهادار تا زمان ثبت سهام به اسم اشخاص حقيقي 
و حقوقي، امكان برداش��ت وجود ن��دارد و بعد از 
اينكه مجوز اخذ شود، ثبت انجام مي شود که يك 
هفته اي زمان مي برد تا پول قابل برداشت شود. در 
واقع پرسپوليس نيز مانند استقلال موفق به واريز 
پول حاصل از فروش سهام به حساب اين باشگاه 
ش��ده، اما بايد مجوز افزايش سرمايه نزد سازمان 
ثبت، ثبت شود و مجوز سازمان خصوصي سازي 

و سازمان بورس نيز گرفته شود.
    

مس��ئله اما تنها واريز پول به حساب سرخابي ها 
و فرارسيدن زمان برداش��ت نيست. مسئله نحوه 
استفاده درس��ت از درآمدي اس��ت که باز هم به 
واسطه سخاوت هواداران دو تيم به جيب استقلال 
و پرسپوليس سرازير ش��ده است. مبلغ کلاني که 
مي تواند به مش��كلات دو تيم پايان دهد، البته به 
شرط هزينه کرد درست، اصولي و بابرنامه و اصل 
مس��ئله و نگراني در همين مورد خاص است که 
بي شك بايد به شدت از سوي نهادهاي نظارتي مورد 
توجه قرار گيرد که در غير اين صورت کمافي السابق 

 آش همان  آش است و کاسه همان کاسه! 
با اين تفاوت که تا ديروز پولي در بس��اط نبود و 
مديران عامل دو باش��گاه از اعتبار س��رخابي ها 
هزينه مي کردند، اما اين بار پای مبلغي کلان در 
ميان است که مي تواند داستان هاي ناخوشايندي 
را با خود به دنبال داش��ته باش��د اگر نظارتي بر 

هزينه کرد آن نباشد.
    

حرف يك قران دوزار نيست؛ حرف 350 ميليارد و 
500 ميليون تومان منابع حاصل از پذيره نويسي 
براي باشگاه پرس��پوليس و 359 ميليارد تومان 

براي استقلال شده است. مبلغ کلاني که اگرچه 
گفته مي ش��ود تا زمان تش��كيل کميت��ه اجازه 
استفاده از آن صادر نمي ش��ود، اما صدور مجوز 
نبايد پايان کار باشد، خصوصاً که آنچه اين روزها 
درباره هزينه عايدي پذيره نويسي سهام شنيده 
مي شود اخبار نگران کننده اي است. گفته مي شود 
مديران باشگاه پرسپوليس در نظر دارند تا قبل از 
هر چيز به تسويه بدهي هاي داخلي بپردازند. اين 
در حالي است که بي ش��ك اولويت بايد پرداخت 
86 هزار دلار استوکس باش��د و 950 هزار دلار 
رادوش��وويچ که به تعويق افتادن تس��ويه با آنها 
مي تواند مبالغ فوق را افزايش دهد. گذشته از آن، 
درآمدزايي سرخابي ها از عرضه 10 درصدي سهام 
به اندازه اي است که علاوه بر تسويه با طلبكاران 
خارجي، شرايط تسويه با بازيكنان فعلي نيز مهيا 
شود و مبلغ قابل توجهي نيز براي سرمايه گذاري 

در زمينه زيرساخت ها باقي بماند.
مسئله بدبيني يا در مظان اتهام قرار دادن مديران 
عامل پرسپوليس و اس��تقلال نيست، اما حرف و 
حديث هاي مطرح شده در خصوص قصد و نيت 
درويش به محض آزاد شدن پول پذيره نويسي و 
اينكه پرداخت مطالبات بازيكنان فعلي براي تمديد 
با آنها اولويت اس��ت، نه تس��ويه با خارجي هايي 
چون استوکس و رادو براي باز کردن پنجره نقل 
و انتقلات تابستاني اين نگراني را ايجاد کرده که 
آقايان با ش��لوغ کردن اوضاع قصد ماهيگيري از 
ش��رايط موجود را دارند و تجربه ثاب��ت کرده در 
اينگونه موارد، اتفاقات خوبي را ش��اهد نخواهيم 
بود، مگر در صورت نظارت دقيق و اصولي که اجازه 
ندهد ريالي از اين پول هدربرود و در مسيري جز 

آنچه بايد هزينه و خرج شود!
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حامد قهرماني

شيوا نوروزي

طغيان سيتي در ليگ جزيره
اينگوارديولايبيرحم

نيوکاسل خيلي بدشانس بود که در چنين موقعيتي به منچسترسيتي 
خورد. بايد خيلي بدشانس باشي که بعد از حذف از ليگ قهرمانان اروپا و 
توقف ليورپول در ليگ جزيره روبه روي گوارديولا و شاگردان بي رحمش 
قرار بگيري. طبيعي است که کيسه گل مي شوي، درست مانند اتفاقي 

که يك شنبه شب براي نيوکاسل رخ داد. 
شكست 5 بر صفر قابل پيش بيني بود، حتي حرف هاي هيجان انگيز و 
عصبانيت گوارديولا را هم بعد از مسابقه مي شد پيش بيني کرد. به هر 
حال او اين روزها تنها به قهرماني در انگلستان مي انديشد و پشت سر 
گذاشتن ليورپول، کسي چه مي داند شايد ته  دلش هم آرزو داشته باشد 

که رئال، کلوپ و مردانش را در فينال ليگ قهرمانان شكست دهد. 
سيتيزن ها حالا با 86 امتياز اختلاف خود را س��ه هفته مانده به پايان 
رقابت هاي ليگ برتر با ليورپول به عدد 3 رسانده اند و اميدوارند با ادامه 
اين روند و با قهرماني، اندکي از ناراحتي حذف ش��ان از اروپا را جبران 
کنند. گوارديولا بعد از کس��ب اين پيروزي پرگل در صحبت هايي که 
کمتر از او ش��نيده شده با انتقاد از رس��انه هاي انگلستان گفت: »همه 
در اين کشور از رس��انه ها گرفته تا همه از ليورپول حمايت مي کنند. 
البته اين تيم س��ابقه فوق العاده اي در رقابت ه��اي اروپايي دارد، اما نه 
در ليگ برتر، زيرا آنها در 30 س��ال اخير تنها يك بار قهرمان شده اند. 
البته مشكلي نيست، با توجه به سابقه و موفقيت هاي تاريخي ليورپول 
در کنار منچستريونايتد مشهورترين تيم هاي انگليس هستند، از نظر 
فتح عناوين، ميراث، تاريخ، درام و خيلي موارد. ما اما در 10، 11 يا 12 
سال گذشته در بين مدعيان حضور داشته ايم. مي دانم که گاهي اوقات 
ناراحت مي شويم، اما برايم مهم نيست. مردم بيشتر مي خواهند ليورپول 
قهرمان شود، اما مسئله اي نيست و اين موضوع طبيعي است. شايد آنها 
طرفداران بيشتري در سراسر جهان داشته باشند و در انگلستان شايد 

بيشتر از ما از ليورپول حمايت شود.«
گوارديولا حتي در پاسخ به سؤال خبرنگاري که از شادي او بعد از کسب 
پيروزي برابر نيوکاسل پرسيد، او را هوادار ليورپول خواند تا باعث تعجب 
همگان ش��ود، چراکه اين برخورد غيرمنتظره باعث تعجب بسياري از 
هواداران فوتبال شد و آنها اين رويه را متناقض با رويكرد توأم با احترام 
پپ گوارديولا به ليورپول دانسته اند. به نظر مي رسد انتقادات در روزهاي 
اخير و بعد از حذف سيتي از ليگ قهرمانان، خون او را به جوش آورده و 

باعث بروز چنين واکنشي از پپ گوارديولا شده است. 
گوارديولا ادامه داد: »ما می دانستيم که امروز پس از شكست برابر رئال 
روی ما فشار خواهد آمد، پس برگشتيم. ما در کنار هم بوديم که اين لازم 
بود. ما سعی می کنيم فصل را با قدرت به پايان برسانيم و امروز اين کار 
را انجام داديم. نيوکاسل از ژانويه عملكرد درخشانی داشته است. امروز 
يك واکنش عالی و عملكرد خوبی داشتيم. فقط بايد به ميدان برويم و 
در هر بازی پيروز شويم. ما روی صندلی رانندگی هستيم، نمی توانيم 
به آنچه در اطرافمان می گذرد نگاه کنيم. با اين وجود بازيكنانم  سزاوار 
تحسين من و به رسميت شناختنم به عنوان يكی از بزرگ ترين تيم هايی 
هستند که در زندگی خود به  عنوان يك سرمربی و به  عنوان يك بازيكن 

فوتبال داشته ام.«
حالا او و تيمش تنها سه هفته تا برپايي جشن قهرماني فاصله دارند، سه 
هفته اي که البته آبستن اتفاقات زيادي است و اگر پپ و مردانش دقيق 
نباشند، حتي مي تواند با تلخ کامي براي شان به پايان برسد. گوارديولا 
خوب مي داند که اختلاف سه امتيازي چيزي نيست که بتوان در باد آن 
خوابيد. تجربه بازي با رئال به او مي گويد که بايد شاگردانش را تا آخرين 

لحظه براي جنگيدن آماده کند. 

حاشيه اي بر دست درازي استقلال و پرسپوليس به واريزي فروش 10 درصدي سهام 2 باشگاه

جولانسرخابيهاباپولسهام

ركابزنيدورقلهآرارات
برايترويجفرهنگدوچرخهسواري

ترغيب مردم به ورزش از جمله نيازهاي امروز جامعه ماست. کم تحرکي، 
اضافه وزن و بيماري هاي ناش��ي از آنها روزبه روز در حال افزايش است و 
آمارهاي منفي در دوران کرونا بيشتر هم شده است. از اين رو تشويق هرچه 
بيشتر مردم به انجام فعاليت هاي ورزشي قطعاً تأثير مثبتي بر سلامتي، 
نشاط و سرگرمي هموطنان خواهد داش��ت. به همين منظور گروهي از 
دوچرخه س��واران و کوهنوردان ايراني دست به ابتكار جالبي زده اند، اين 
گروه از ورزشكاران از سراسر کشور و با همكاري چند باشگاه از جمله باشگاه 
صاعدان و گروه کوهنوردي رعد، براي نخستين بار دور قله آرارات رکاب 
زدند. آنها برنامه خود را 12 ارديبهشت شروع کردند و 17ارديبهشت نيز به 
پايان رساندند. اين گروه 43نفره هدف خود از اين اقدام ورزشي – فرهنگي 

را ترويج فرهنگ دوچرخه سواري عنوان کردند.

جايگاهنخستتكواندوايران
درالمپيكبرزيل

در پايان رقابت هاي تكواندو در بيس��ت و چهارمي��ن دوره بازي هاي 
المپيك ناشنوايان که در شهر کاشياس دوسول برزيل در حال برگزاري 
اس��ت، تيم تكواندو ايران در مجموع امتيازات تيمي با کسب 10مدال 
)چهار مدال طلا، دو نقره و چهار برنز( در جايگاه نخست قرار گرفت. در 
اين رقابت ها تيم کره با چهار مدال ط��لا، دو نقره، دو برنز و در مجموع 
تيمي با هشت مدال نايب قهرمان شد و تيم ترکيه نيز با يك مدال طلا، 

پنج نقره و پنج برنز در جايگاه سوم ايستاد. 

اعزام2سابريستايرانيبهايتاليا
فدراسيون شمشيربازي دو ملي پوش را به گرند پري ايتاليا اعزام مي کند. اين 
رقابت ها در اسلحه سابر در شرايطي از 30 ارديبهشت آغاز مي شود که تنها دو 
ملي پوش قرار است در اين پيكارها حضور داش��ته باشند. براين اساس علي 
پاکدامن و محمد رهبري نفراتي هستند که به ايتاليا مي روند. رنكينگ و عملكرد 

قابل قبول آنها علت انتخاب شان براي حضور در ايتاليا اعلام شده است.

شهنازياريسرمربيفوتسالعراقشد يكانتخاباتديگرژيمناستيكهمبهتعويقافتاد
     خبر در حالي که تصور مي ش��د با رفتن زهرا اينچه درگاهي از فدراس��يون 
ژيمناستيك اوضاع اين رشته سروسامان بگيرد، اما با گذشت چند ماه از 
رفتن او هنوز وضعيت اين رشته پايه و مدال آور نابسامان است تا مشخص شود انتقادات از رئيس قبلي 
فدراسيون صرفاً بهانه جويي بوده تا سكان هدايت ژيمناستيك به دست کسي سپرده شود که مورد وثوق 
وزارت ورزش است.  آخرين خبر از فدراس��يون ژيمناستيك اين است که با اعلام فدراسيون، انتخابات 
کميسيون  ورزشكاران، مربيان و داوران اين فدراسيون به تعويق افتاده و زمان جديد هم براي آن اعلام 
نشده است. انتخابات کميسيون ورزشكاران، مربيان و داوران فدراسيون در حالي به زمان نامشخصي 
موکول شده که برگزاري انتخابات رياست فدراسيون در گرو انتخاب رؤساي اين کميسيون ها بود. تعويق 
انتخابات کميسيون ها و موکول شدن آن به زماني نامشخص باعث شده اين رشته المپيكي همچنان در 

بلاتكليفي بسر ببرد و هيچ کارشناسي نيز پاياني براي اين دوران نمي تواند پيش بيني کند.

تلاش تيم ملي واليبال نشسته براي كسب عنوان قهرماني جهان 

هانگژوحكمبازيهايتداركاتيراداشت

به نظر مي رسد فدراسيون فوتبال عراق براي تقويت تيم هاي ملي فوتسال      چهره
مردان و زنان اين کشور برنامه مدوني تهيه کرده که يكي از محورهاي آن 
استفاده از دانش مربيان ايراني در سطح تيم هاي ملي مردان و زنان اين کشور است. بعد از اينكه محمد 
ناظم الشريعه، سرمربي سابق تيم ملي فوتسال ايران هدايت تيم ملي عراق را برعهده گرفت، حالا خبر 
مي رسد شهناز ياري، سرمربي سابق تيم ملي فوتسال بانوان ايران هم مورد نظر فدراسيون فوتبال عراق 
قرار گرفته و بايد به زودي منتظر حضور او روي نيمكت تيم ملي فوتسال بانوان اين کشور باشيم. رسانه 
عربي »کوره« فدراسيون فوتبال عراق اعلام کرد با شهناز ياري، سرمربي پيشين تيم ملي فوتسال ايران 
براي هدايت تيم ملي فوتسال اين کشور قرارداد بسته اس��ت. فراس بحرالعلوم، رئيس کميته بانوان 
فدراسيون فوتبال عراق اين موضوع را در نشس��تي خبري اعلام کرد و گفت: »ياري و دستيارش روز 

دوشنبه وارد بغداد مي شوند و اين کادر رسماً به رسانه ها معرفي خواهند شد.«

فريدون حسن

سقوطشاهين،سقوطفوتبال
فراموش شدن باش��گاه هاي س��ازنده و قديمي فوتبال طي دهه هاي 
گذشته تبديل به يك اپيدمي و بيماري وحشتناکي شده که پيشرفت 

آن مي تواند ريشه فوتبال ايران را بخشكاند. 
اين معضل تا چند سال قبل فقط مربوط به پايتخت و نابودي تيم ها و 
باشگاه هاي سازنده آن و خلاصه شدن فوتبال تهران در دو تيم سرخابي 
و دائماً بدهكار و بيت المال خور بود که البته با موفقيت هم همراه بود 
و ديگر تيمي به اسم تيم هاي سازنده در تهران وجود ندارد. اما بعد از 
نابودي فوتبال تهران حالا اين مسئله به شهرستان ها و استان هاي ديگر 
هم سرايت کرده و هر فصل ش��اهد سقوط يك تيم ريشه دار و نابودي 

باشگاهي سازنده هستيم. 
اين روزها فقط مي توان ياد تيم هايي چون وحدت، راه آهن، تهران جوان 
و ش��اهين را همراه قديمي ترها و هواداران فوتبال موسپيدکرده زنده 
داشت، والا نسل جديد فقط و فقط پرسپوليس و استقلال را مي شناسد 
که اين را به راحتي مي توان يك فاجعه نامي��د براي فوتبالي که حالا 

حتي ريشه هايش هم در حال خشك شدن است. 
اما نام ش��اهين آورده شد؛ باش��گاهي با سابقه 70 س��اله که با شعار 
تحصيل، اخ��لاق و ورزش با نامداران��ي چون پرويز ده��داري معلم 
اخلاق فوتبال ايران و باشگاهي که نه فقط در تهران که در اقصي نقاط 
ايران فعاليت داشته و دارد. باش��گاهي که تا وقتي سرپا بود و مقتدر، 
س��رخابي هاي پايتخت و تيم هاي قدر شهرس��تاني به گرد پايش هم 
نمي رسيدند. از شاهين تهران اصلًا نشاني در ميان نيست و فقط بايد 
با خاطراتش زندگي کرد، اما حالا خبر مي رسد که شاهين بوشهر هم 

مي رود تا به سرنوشت شاهين تهران دچار شود. 
باشگاهي که ستاره هاي بي بديلي چون مهدي طارمي و مهدي قائدي 
را به فوتبال ايران معرفي کرده و تا يكي، دو فصل قبل نيز خوب ظاهر 
مي شد و حتي به فينال جام حذفي هم رسيد، اما درست از زماني که 
نام شهرداري بوشهر کنار آن اضافه شد گويا کاملًا ورق برگشت و سير 
نزولي آغاز شد و تا به امروز رسيد که ش��اهين از عرش سقوط کرد و 
به زير کشيده شد. سقوط شاهين و ديگر تيم هاي سازنده فوتبال در 
سراسر کشور بار ديگر س��وءمديريت حاکم بر فوتبال را ثابت مي کند. 
سقوط شاهين به دس��ته دوم رقابت هاي فوتبال باشگاهي را بگذاريد 
کنار س��قوط تيم هايي چ��ون پاس تهران ت��ا متوجه ش��ويد که چه 

سرنوشتي در انتظار آخرين شاهين فوتبال ايران است. 
سقوط شاهين تلنگري است براي فوتبالي که ديگر سازنده نيست و به 
آماده خوري عادت کرده، هرچند فوتبال و آدم هاي تصميم گيرنده اش 
طي تمام اين س��ال ها اينقدر مفت خورده اند که حتي با سقوط چند 
شاهين ديگر هم از اين وضعيت بيرون نمي آيند. فقط مي توان حسرت 
خورد به حال فوتبالي که روزگاري با تيم هايی چون ش��اهين به دل 

مي نشست و زيبا بود، اما حالا فقط عصبانيت مي کند.

منچستريونايتدجريمهميكند
ماپاداشميدهيم!

مديريت هنري اس��ت که بس��ياري از مديران ما فاقد آن هس��تند و 
فوتبالمان دقيقاً از همين جا بارها و بارها ضربه خورده و به ورطه نابودي 
رسيده اس��ت. جمع وجور کردن اوضاع در شرايط س��خت و برخورد 
حرفه اي و منطقي هم در زمره همين فعاليت ها قرار مي گيرد و از اين 

حيث نيز هميشه دچار کمبود شديد بوده ايم. 
ناکامي  تيم هاي بزرگ هميشه بازتاب زيادي در رسانه ها داشته است. 
نتايج ضعيف منچس��تريونايتد در ليگ جزيره علاوه  بر نرس��يدن به 
جام، نتيجه اي نداشت، جز از دست دادن سهميه ليگ قهرمانان اروپا. 
شايد تصورش براي ما س��خت باش��د، اما بازيكنان و مربيان اين تيم 
بعد از پشت س��ر گذاشتن يك فصل سراس��ر ناکام هم انتقادهاي تند 
هواداران، کارشناسان و پيشكسوتان را به جان خريده اند و هم با کاهش 
25درصدي دستمزدهايش در فصل آتي مواجه شده اند. آنها طي يك 
فصل، نه تنها در مقابل کوهي از انتقادها دم نزدند و طغيان نكردند، بلكه 
به خاطر عملكرد ضعيف و باخت هاي تحقيرآميز زيادشان اعتراضي به 
کاهش دستمزدهاي شان نداش��ته اند. براي ما شنيدن چنين اخباري 
عجيب و بعضاً غيرقابل باور است، ولي فوتبالي که بخواهد ليگش يكي 
از پنج ليگ معتبر جهان باشد بايد هم چنين قوانين و مقرراتي را اعمال 

کند که در غير اين صورت به حال و روز ما دچار خواهد شد. 
اينجا ليگ مان مثلًا حرفه اي ش��ده، ولي تنها م��ورد حرفه اي گري در 
حوزه افزايش بي رويه دس��تمزدها بوده و هست. درحالي که قبل از هر 
چيز مديريت فوتبال  بايد حرفه اي مي ش��د که متأسفانه نشده است. 
آنها که ادعاي مديريت در اين رشته را دارند سال هاست که به پسرفت 
آن کمك مي کنند و با تصميمات خود فوتبال ايران را به ورطه نابودي 
کش��انده اند، دريغ از يك مديري��ت صحيح، بايد ه��م برايمان اعمال 
جريمه باشگاه من يونايتد غيرقابل تصور باشد، چراکه عادت کرده ايم 
به پرداخت پول هاي هنگفت به بازيكنان و مربياني درجه چندم، آن هم 
در شرايطي که نه کارايي لازم را داش��ته اند و نه کمكي به رشد فوتبال 
باشگاهي کرده اند. در عوض به اندازه بازيكنان حرفه اي پول مي گيرند 
و صدها برابر آنها ادعا دارند، ادعاهايي پ��وچ و توخالي که فقط به درد 
ش��بكه هاي مجازي مي خورند. در ليگ برتر خودمان خيلي از تيم ها 
برخلاف هزينه هاي شان نتايج ضعيفي گرفته اند، ولي خبري از اعمال 
جريمه و اين صحبت ها نيست. هنوز جريمه نشده همه طلبكار هستند 
و از عالم و آدم شاکي. ما حتي جرئت جريمه و مجازات بازيكني را که 
افتضاح اخلاقي به ب��ار آورده نيز نداريم. البته اين فقط مش��كل ليگ 
نيست، بلكه فدراسيون و تيم ملي نيز همين شرايط را دارند. از رو شدن 
بذل و بخشش هاي مديريت قبلي فدراس��يون به اطرافيان خود زمان 
زيادي نمي گذرد و ديگر همه مي دانند سرپرست، اعضاي تيم رسانه اي 
و سايرين چندين برابر حق خود پاداش ريالي و ارزي دريافت کرده اند. 
يادمان نرفته که ملي پوش��ان در برهه اي حتي براي برد در بازي هاي 
تدارکاتي نيز پاداش مي گرفتند و در بازي هاي رسمي هم پاداش هاي 

پرداخت شده بسيار بيشتر از حد تصور بوده و هست. 
وقتي مي برند همه خود را عامل پيروزي معرفي مي کنند و ژست قهرماني 
به خود مي گيرند، ولي زمانی که می بازند همه مقصرند، الا خودش��ان. 
پرداخت جريمه هم که در فوتبال ما س��رابي بيش نيست. اين واقعيت 
وجود دارد و راه گريزي نيز نداريم. با اين تفاسير حرف زدن از پيشرفت و 
حرکت در مسير رشد، بيهوده و حتي خنده دار است، وقتي ابتدايي ترين 
شيوه  مديريت را نيز بلد نيستيم، چطور مي توانيم انتظار موفقيت داشته  
باشيم. يونايتدها س��ال ها قدرت اول انگليس، اروپا و جهان بوده و حالا 
چند سالي است که دوران افول را پشت س��ر مي گذارند، اما از آنجا که 
مديران شان چشم شان را روي واقعيت نمي بندند و از اسم ستاره اي چون 
کريس رونالدو نمي ترسند، به گذراندن روزهاي سخت و بازگشت به اوج 
اميدوارند. ولي فوتبال ايران چه چيزي براي اميدواري دارد؛ از يك طرف 
بلبشوي فدراسيون، از طرف ديگر دعواهاي تمام نشدني در ليگ برتر، 
بحث تباني، زد و بند، اتهام زني هاي گسترده و افشاگري هاي گاه و بيگاه. 
عجيب است، در اين آشفته بازار هم هنوز مديران فوتبالي راه هاي زيادي 
براي پرداخت پاداش و بالا بردن ارقام دستمزدها پيدا مي کنند و بدون 

ترس از پاسخگويي، تصميمات شان را به مرحله اجرا مي رسانند!
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